
Møtereferat 2012-2013 
 
Møtereferat 6. august 2012 
Møtedag: Mandag 6. august 2012  
TIL STEDE:18 stk + gjest  
   
STYREMØTE:  
Avholdt i forkant av dagens medlemsmøte. Diskutert Program for kommende år.  
   
BOPLIKT:  
Jan Ove holdt et lengre innlegg om boplikt generelt, og vedrørende situasjonen i Gol kommune.  
Ref lov av 1975. Kun Norge har boplikt i Europa. Inndeles i boplikt for Landbrukshus, for Bolighus, for Tjenestebolig.  
Mye diskutert i media i sommer. Loven har mange smutthull. Bl.a. er ikke boplikten personlig; man kan eksempelvis leie ut i 5 
år, derretter overføre på egne arvinger.  
Tilgang på arbeidsplasser påvirker boplikten. Lovgivers intensjon med loven blir ikke lenger oppfylt.  
   
OS ROTARY KLUBB:  
34 medlemmer.  
Tore Rykke ga utfyllende info om situasjonen i Os; kun boplikt på landbrukseiendommer der, ikke på andre eiendommer. Os har 
et motsatt problem av Hallingdal; som forstad til Bergen er Os et pressområde med for få boliger, for få ledige tomteareal.  
De har hatt ett stort prosjekt de siste 10-15 år; utvikling og oppbygging av et sjøsportsenter for bevegelseshemmede. Herunder 
ombygging av en båt for å frakte bl.a. rullestolbrukere og tilrettelegging/bygging av gangveier på en øy utenfor Os. Avtale med 
Os kommune som er ansvarlig for driften. Bergen Friluftsråd er inne i bildet for å overta øya og ansvaret.  
   
OLAV THON:  
Er fremme i media etter å ha kjøpt ny eiendom i sentrum av Flå. Har uttalt at han vil flytte til Flå(!). Boplikten gjør at han må flytte 
innen 1 år, alternativt søke om utsettelse 1 år av gangen. Eller kommer Flå kommune til å endre reglene?  
   
HALLINGMARKEN 2012:  
Felles stand med Nesbyen Rotary Klubb ga forholdvis liten interesse fra dem som gikk forbi. 45 svarte på spørreundersøkelsen 
i løpet av de 4 dagene. Likevel positiv markedsføring av Gol og Nesbyen Rotary klubber.  
 
Gjester:Tore Rykkel fra Os Rotary Klubb.  
 
Einar Sillerud  
Referent.  

 
 
 
Møtereferat 13. august 2012 
Møtedag: Mandag 13. august 2012  
Tilstede: 12 rotarianere.  
 
Lornts Letnes informerte om 13.august som historisk merkedag;  
13.8.1961 ble Berlinmuren påbegynt.  
14.8.1940 ble Battle of Britain innledet (tyskernes luftoffensiv mot Storbritannia).  
 
Merk spesielle oppmøtetider for noen av de neste møtedagene:  
20.08 kl 1830; Gordarike, møte ved inngangen  
27.08 kl 1900; Vedhogst ved Helsetunet  
 
Dagens diskusjonstema vedrørende 22.juli 2011; �Kommisjonens rapport med kritikk og anbefalinger� ble offentliggjort i dag.  
 
Utdrag og/eller diskusjon i vårt plenum:  
Breivik kunne vært stoppet tidligere:  
 
1)      Tollvesenet og PST skulle i teorien hatt et nært samarbeide. I praksis gikk det for lite info fra Tollvesenet, og mye som det 
ble informert om ble ikke fulgt opp av PST. Regjeringen har før 2011 gitt PST 60% økte bevilgninger, dog uten at tydelige 
forbedringer har blitt iverksatt.  
 
2)      Stengning av Grubbegata (for bedre å sikre tilgangen til bl.a. regjeringsbygningen) ble anbefalt/besluttet i 2008, men dette 
var likevel ikke gjort.  
 
3)      Politiets kontroll og kommandosystem har vært svært mangelfullt. Eksempelvis kun 1 mann den 22.juli 2011 på vakt i 
operasjonssentralen i Hønefoss.  
 
4)      Sentralen i Oslo visste få minutter etter at bomben smalt utenfor regjeringsbygningen både reg.nr., biltype og bilfarge på 
bilen til Breivik. Men ventet hele 2 timer før disse opplysningene ble gitt videre til politiet ute i felten.  
 
   
Noen positive element også:  
 



5)      Ca 70 personer passerte forbi �bombebilen� utenfor regjeringshuset før det smalt. �Kun� 8 døde, det kunne ha blitt 
langt flere dersom bomben hadde gått av tidligere � dette var tross alt en fredag ettermiddag rett etter at rushtrafikken hadde 
begynt å avta.  
 
6)      Ambulanser og annet helsepersonell var raskt til stede både ved regjeringskvartalet og ved kaiområdet vis-à-vis Utøya. 
Likeledes var beboere ved campingen innenfor øya og andre frivillige tilstede, og ydet en formidabel innsats både på land og i 
sjøen rundt Utøya. Alle disse var med på å redde ytterligere liv fra å gå tapt.  
 
Fremtiden:  
 
Hvor mye ressurser skal/bør legges ned for å kunne garantere en �trygg� fremtid?  
Hvordan skal vi �oppdage� de potensielt farlige attentatsmenn/-kvinner på et tidligere tidspunkt?  
Hva må skje lokalt i politietaten?  
Faremo kan rydde opp, er kjent for å være tøff og for å få gjennomslag for sine meninger.  
Antall politidistrikt må reduseres. 27 distrikt i dag. Ledelsessystem må slås sammen for å skape effektivitet og forbedret 
ressursbruk.  
 
Einar Sillerud  
Referent  
 
Møtereferat 20. august 2012 

 
Foto: Håkon Bøygaard 
 
Møtedag: Mandag 20. august 2012  
Tilstede: 28 rotarianere/ledsagere. 
"Stølsbesøk" på Gordarike  
Vi ble tatt godt i mot av kveldens vertskap. Torbjørn Rustberggard, i anledningen iført fullt vikingantrekk. Og Arve Rustberggard, 
ansvarlig for bevertning. 
Torbjørn ga oss med stor innlevelse historiske beretninger fra vikingtiden generelt, om vikingenes guder, og om Kong Hadding 
og hans sønner spesielt. Innledende foredrag fant sted i Gordarike�s to små �Vikinghytter�, til god stemning i veldig 
spesielle omgivelser. Torbjørn ga oss også interessant innføring i alle utfordringer som følger med nybrottsarbeide, på godt og 
vondt. Ikke alt gir økonomisk profitt, men Gol er ham takk skyldig for sine mange satsingsområder i nærmiljøet. Han har virkelig 
mange gode idéer og tanker � la oss håpe mange av dem kan bli realiteter på sikt. 
Etterpå ble det utendørs omvisning. Først i Vinland med sine mange aktiviteter for barn og barnefamilier. Derretter i Gol 
Stavkirke, hvor vi erindrer at den rikt utsmykkede hoveddøren ved innvielsen ble gitt som gave fra Gol Rotary. Videre innom 
Julenissehuset med verksted, Hahaugtrollets hule hvor �Kong Hadding� kan beskues, Utstillingshallen for vikingenes guder, 
samt tårnet Yggdrasil. Sistnevnte symboliserer livets tre i norrøn mytologi, herfra er det flott utsikt over dalen (skjønt ingen av 
oss turte å klatre til topps hele 30 meter over bakkenivå).  
Avslutningen foregikk i storslåtte Kongehallen. 28 til bords. Og Arve ga oss både god historikk fra vikingetiden og en kulinarisk 
opplevelse. Spekemat og hjemmelaget tilbehør av ypperste kvalitet. 
En stor takk til Torbjørn Rustberggard og Arve Rustberggard for en aften som var både underholdende og lærerik! 
  



Einar Sillerud  
Referent  
 
   
Flere bilder kan du se i vårt bildegalleri. Du må være innlogget for å se disse.  
 
Møtereferat 27. august 2012 

 
Foto: Håkon Bøygaard 
 
Møtedag: Mandag 27. august 2012  
Tilstede: 14 rotarianere.  
 
Storhogst av Gol Rotary Klubb  
 
Gol Rotary hadde sist mandag tømmerhogst og vedkapping på to forskjellige steder samme kveld!  
Den aktive Rotary-klubben på Gol har gjennom årene opparbeidet seg solid rydde- og hogsterfaring. Hver vår står de for 
rydding og raking i sentrumsparken, blomsterplanting rundt aldersboliger, og utsetting av benker på gangveier i Gol.  
Nå om høsten er det tynning og trehogst i skogen ovenfor Helsetunet på Gol som er fast dugnadsoppgave. De mange beboere i 
aldersboligene rett ovenfor skogen setter stor pris på å få fornyet sin utsikt fra boligene. Uten tynning gror vegetasjonen fort 
igjen. Resultatet etter at all kapping og pakking var ferdig ble på hele 99 fulle vedsekker. Bildene viser en lystig gjeng etter at 
jobben var unnagjort, til sammen 14 rotarianere var i aksjon denne kvelden.  
Nytt av året var rydding av utsiktspunktet på andre siden av Hallingdalselva. Fra Gol Motorsenter og vestover langs elva har 
golingene en idyllisk natursti. På toppen er det både sittebenk og bok å skrive seg inn i. Og flott utsikt skulle det også ha vært! 
Etter drøyt 10 år med gjengroing av skogen var det dags for å trylle fram igjen den flotte utsikten mot Øvre Gol og oppover 
dalen. Ryddesag og motorsager ble flittig brukt utover kvelden. Jobben var hard da terrenget er svært bratt nedenfor utsikten � 
ungskog gror like kjapt i bratt lende så lenge jordsmonnet er bra� Resultatet må alle turgjengere selv beskue � løp og titt!  
Veden som Gol Rotary hogger og pakker blir lagt på lager for tørking. VINN kjøper enkelte år bjørkeveden. I år er det noe 
mindre bjørk, derfor tørker vi årets vedsekker på eget lager. Verdig trengende eldre kan få ved gratis.  
   
Einar Sillerud  
Referent  
 
 
Flere bilder kan du se i vårt bildegalleri. Du må være innlogget for å se disse.  
 
Møtereferat 25. februar 2013 
Tilstede: 13 pax 
Sted: Pers Hotell 
Tema: 
Besøk av AG Trond Kleppen, Region 7 
  
AG representerer Region 7, som består av klubbane i Gol, Ål, Nes og Hol og er bindeleddet mellom Distriktet og regionen. 
  
AG�ene deltar på Distriktsrådet�s møter. 
  
Rotaryåret 2012/13�s Guvernør Arild Wilberg har orientert Dirikstriktsrådet om RI�s prioriterte områder: 
  
Medlemsskap 
Skape prosjekter og tiltak 
Bedre omdømmet/ bli meir synlege i lokalmiljøa 
  
Kva gjer så Region 7 ? 
  



Det er oppretta arbeidsgrupper for alle dei 4 klubbane som skal ta for seg emnet medlemskap og klubbmiljø. 
Det er eit mål å skape felles Global Grant-prosjekt for alle klubbane 
Omdømmebygging 
  
Eit felles prosjekt som allerede er i gang, er Deaf Aid-Prosjektet. 
Bidraget frå Gol RK vil bli kr.17.500.-  
 
Randi Skredegård  
Referent  
 
Møtereferat 3. september.2012 (årsmøte) 
Møtedag: Mandag 3. september 2012  
Til stede 18 medlemmer.  
 
Styremøte ble avholdt i forkant av årsmøtet.  
   
Jan Ove innledet om litt fra de siste to mandagene. Både «stølsbesøket» i Gordarike og dugnaden ved 
Helsetunet/Utsiktspunktet på andre siden av elva var bra og effektive aktiviteter. Vi venter spent på om vi får bilder/innlegg i 
Hallingdølen en av de nærmeste dager.  
Vår president er også god som høytlesende bokkåsør. I dag fikk vi morsomme og lærerike(!) historier fra hans sist leste bok 
«HEL VED».  
   
ÅRSMØTET fyllte resten av møtetiden:  
   
ÅRSBERETNING var laget av Lornts. 7 sider innholdsrikt sammendrag av rotaryåret 2011-2012. Hovedpunkt som var omtalt 
(stikkord): Verdenspresidenten, Hovedmålene for forrige rotaryår, Styremøter, Medlemsmøter, Guvernørbesøk, 
Distriktsaktiviteter, Intercitymøter, Klubbstyret. Samt detaljert om klubbens arbeid gjennom året; herunder bl.a. om Medlemskap, 
The Rotary Foundation, Serviceprosjekt og Foredrag.  
   
REGNSKAPET for 2011-2012 ble godkjent. Driftsinntektene økte fra kr 76.000 til kr 122.000. Og vi noterte et overskudd på kr 
24.000 hvilket vi anser for å være svært bra. Klubben�s finansielle situasjon anses å være god.  
   
BUDSJETTET for 2012-2013 ble godkjent. Den sterke finansielle situasjonen gjør sitt til at vi kan tillate oss å budsjettere med et 
underskudd på kr 4.000. Blant forventede driftskostnader finner vi gode formål som: Deaf Aid kr 8.500, Diverse støtte/bidrag kr 
10.000, Planting ved omsorgsboliger kr 2.000, Handycap camp kr 1.500.  
   
VEDTEKTSENDRINGER var foreslått av Lornts. Bl.a. redigering av punkt 6 «Årsmøtet skal velge komitéledere for kommende 
år», hvilket aldri har vært praktisert. Imidlertid har flere detaljer fremkommet etter at forslaget ble stilt. Derfor utsettes 
Vedtektsendringene til neste Årsmøte. Eventuelle endringer krever 2/3 flertall.  
   
VALG: Kun én post på programmet. Valgkomitéens innstilling til ny President for 2013-2014 var Per Egil Rese. Ingen andre 
innstillinger eller forslag mottatt. Per Egil ble valgt ved enstemmig akklamasjon.  
   
Mandag 10.9 avholdes møtet hos Nesbyen Rotaryklubb. Rune Ihle holder foredrag om utfordringer og muligheter i 
«Nordområdene» og om NATO.  
PS! Avreise fra Per�s hotell allerede kl 17.30! Foredraget finner sted på Thon Hotell og starter kl 18.00. Alle bes møte.  
 
Einar Sillerud  
Referent  
 
Møtereferat 10. september 2012 
Møtedag: Mandag 10. september 2012  
Tilstede: 27 rotarianere hvorav 15 fra Nes Rotary klubb + 12 fra Gol Rotary klubb.  
 
 
Foredrag om NORDOMRÅDENE �  Norges fremtidige skattkammer? 
Foredragsholder: Rune Ihle, ex- Forsvaret, bl.a. utstasjonert 4 år i Brüssel. 
  
Nordområdene defineres som området avgrenset av Grønland-Nordpolen-Novaja Semlja-Finnmark-Grønland. Arealet er på 
hele 21 mill km2 hvorav Norge�s interesseområde er ca 10%. 
Rune Ihle ga en bred innføring om Nordområdene, deres muligheter og utfordringer. Herunder hovedsaker som: 
•         Klimaendringer i Arktis 
•         Olje og gass i nord 
•         Fiske og Oppdrett 
•         Miljøspørsmål 
•         Turisme i Nordområdene 
Råderett over Nordområdene kreves av Russland, EU, de nordiske land, USA og Canada. Mens Russland, EU og de nordiske 
land sitter i rådet for (det mindre) Barentsområdet. 
Kontinentalsokkelen skal som hovedregel være bestemmende for et lands råderett over havområdene utenfor. 
Nordområdet inneholder, i følge forskningsresultat, ca 22% av jordklodens samlede naturressurser. Kortfattet 
oversikt/diskusjonstema: 
MILJØ 



Global oppvarming fører til nedsmelting av ismassene i Arktis. Særlig i sommerperioden har isens utstrekning blitt nesten 
halvert de siste 30 år. Polisen forventes å forsvinne helt om sommeren innen ca år 2040. Hvis/når isen forsvinner, øker 
temperaturen 3-5 grader på land og inntil 7 grader i havet. Hvilket medfører store belastninger for bl.a. dyre- og fiskeliv over 
hele jordkloden. 
Russland planlegger å anlegge hele 11 nye marinebaser langs sin lange kyst mot Nordområdene. Russerne synes å tenke kun 
profitt og realpolitikk, og er i mindre grad opptatt av miljø og mulig forurensning. I motsetning til Norge som er mer bekymret. Vi 
satser bl.a. 1,5 mrd kroner årlig til opprydning av gammelt atomavfall på havbunnen i Nordområdene. 
Et positivt aspekt for Norge er at seilingsrutene til Øst-Asia blir kortere via Nordvest- eller Nordøstpassasjen. Og dersom 
fraktskuter kan ta en enda mer direkte rute over Nordpolen forkortes veien til Japan med inntil 40%! 
FISK 
Norges export er på cirka 54 mrd kr årlig og fiskerinæringen sysselsetter ca 30.000 mennesker i Norge. 
Gyte- og fiskeområder for forskjellige fiskeslag endres/forskyves geografisk pga global oppvarming/issmelting. Men flere 
fiskeslag, som bl.a. torsk og lodde, opplever likevel økende kvoter. 
Ytterligere økning i norsk eksport forventes, særlig med bakgrunn i kortere fraktveier til Japan og de andre markedene i Øst-
Asia. 
I havet finnes også enorme forekomster av mikroorganismer, totalt langt større ressurser enn de samlede fiskeforekomster. Kun 
ca 10% av ressursene er kjent. 
OLJE OG GASS 
Ca 22% av jordklodens oljeressurser forventes å være i Nordområdene. Samtidig vil behovet for olje og gass øke med ca 53% 
de neste 30 år. 
Olje- og gassindustrien domineres av de 7 største oljeselskapene, nå også med tillegg av russiske GasProm. Disse 8 
bestemmer i virkeligheten verdens energiutvinning, herunder også realpolitikken på området. Statoil er en liten aktør i forhold til 
disse 8, men har ett fortrinn: ekspertise og godt renommé for utvinning av olje og gass på store havdyp. 
MINERALER 
Både utvinning og etterspørsel etter mineraler øker kraftig. Norge henger etter Finland og Sverige som er foregangsland i 
Norden. Økt satsing og økte råvarepriser gjelder særlig for tradisjonelle råvarer; herunder gullutvinning på Svalbard, og i 
Nordland/Troms/Finnmark utvinnes sink, kobber, bly, beryllum, gull, nikkel, titan jog jern. Verdien av norske forekomster blir 
vurdert til opp mot 1500 mrd kroner. 
Vi blir likevel små i forhold til China. Kineserne har vært aktive og kjøpt opp flere av verdens ledende gruveselskap og har nå 
hele 97% av markedet for de 17 viktigste mineraler for industri, forskning og datakomponenter. Likeledes har China nå hånd om 
økende eierinteresser og satsing på boring gjennom isen på Grønland � hvor det forventes store forekomster av sjeldne 
mineraler inklusive diamanter.  
ANBEFALING FOR UNGDOMMEN 
Rune Ihle har beskrevet noen av mulighetene. For ungdom på terskelen til å velge studieretning har han klare anbefalinger for 
fremtiden: «Velg studier innen Marinteknologi eller Marinbiologi». 
KONKLUSJON SETT MED NORSKE ØYNE 
Vi har ressursene i Nordområdene. Men har vi politiske myndigheter som er handlekraftige? 
Alle tilstedeværende var enige om at foredraget hadde vært svært godt, lærerikt og engasjerende. En stor takk til Rune Ihle!  
 
Einar Sillerud  
Referent  
 
Møtereferat 17. september 20102 
Møtedag: Mandag 17. september 2012  
Tilstede: 17 rotarianere + 1 gjesteforeleser  
 
 
Foredrag om DBC AS 
Foredragsholder: Ingar Dalen. 
DBC AS er gruppens holdingselskap. Gruppen består av: 
·         DBC Arkitektur med 8 ansatte 
·         DBC Bygg med 7 ansatte 
·         DBC Byggtjeneste 
·         DBC Brann og Sikring 
De to sistnevnte selskap planlegges fusjonert inn i de to øverste i nær fremtid. 
DBC har hovedkontor på Gol, og avdelingskontor i Oslo. 
Gruppens satsingsområde strekker seg fra «Tidlig regulering» til «Ferdig bygg». 
Private bygg har utgjort brorparten av oppdragsmassen, men offentlige bygg øker i antall. 
DBC�s mål er å være ledende innen både Arkitektur, Design og Planlegging. 
Gruppens «record» har favnet svært bredt. I tillegg til høy kvalitet i både design og arkitekturdetaljer må tilføyes at alle tegninger 
lages 3-Dimensjonale. 
Her er noen eksempler på prosjekt som Ingar viste lysbilder fra og fortalte om : 
Sola Strandhotell; 3 byggetrinn, stort hotell. 
Fagernes; flere private hus og leiligheter. 
Kongsberg; 20 leiligheter. 
Narvik alpinområde; DBC vant stor anbudskonkurranse, planlegger gondol fra ny cruiseskipskai, hytteområder, barnebakker, 
infrastruktur. 
Norefjell alpinområde; hyttetomter, heisutvikling (OL i 2020?). 
Vikojordet; med ny rundkjøring og stort prosjekt av bygningsmasse og infrastruktur. 
Hytteutvikling; både nybygging, restaurering og tilpasning av nye hus i gamle tun. 
Tegninger for ÅL-hytta AS; alle nye ÅL-hytter tegnes i 3-D av DBC. 
Flå; boliger og kontorbygg. 
Diverse kommuner; både kontorbygg og kommunehus. 
Geiloporten; stort prosjekt, kombinasjon butikker/kontor/leiligheter. 



Gol Auto; nybygg. 
Voss Fjellandsby; 35.000m2(!), leiligheter og forretninger. 
Diverse innvendig interiør; ombygging av hus, nybygg, 3-D tegninger. 
Andre eksempler: skibruer, ventilasjonsrør, designelement, P-hus, fjellkirker, barnehager. 
Hallingdal Feriepark, Ål; «61 grader Nord», stor satsing på 5 stjerners camping inklusive sentralbygg, aktivitetsbygg, 190 
campingplasser, 20 campinghytter i 1.byggetrinn. Videre bl.a. klatrevegg, utescene, leikepark, aktivitetssoner, samt en Øko-
gard drevet av 4H på andre siden av elva. 
Men selv DBC kan ikke vinne alle konkurranser. Deres design av «Nye Holmenkollbakken» var vel egentlig det flotteste. Men 
vant ikke da juryen syntes det buede designet på ovarennet var for vågalt � de trodde ikke det kunne stå av seg selv. DBC var 
vel ikke enig i den konklusjonen� 
Lysbildefremvisningen inkluderte også bilder fra Beaver Creek og Whistler Mountains, USA. Ingar Dalen har vært på studietur til 
begge disse flotte områdene og tatt med seg lærdom og gode idéer. Blant annet merket han seg den store satsingen på 
terrengsykling i Whistler, koselige og skjermede sentra, utstrakt bruk av tre også til veiskilt, veifendere og detaljutsmykning 
overalt, samt en «Peak to Peak» gondol som på det høyeste befant seg 443 meter over bakkenivå og hadde et lengste 
kabelspenn på hele 3,03 kilometer mellom to topper. 
Idéene fra USA, riktignok i mindre målestokk, kan overføres til norske turiststeder og fjellområder. 
Fremtiden for DBC:  I perioden 2013-16 planlegges det større satsing på Oslo-kontoret hvor 4-5 nye skal ansettes. På Gol 
ønsker man 2-3 nye medarbeidere i samme periode. 
Alle tilstedeværende var enige om at foredraget hadde vært svært godt og  lærerikt. En stor takk til Ingar Dalen!  
En kuriositet til slutt: Ingar var på 1990-tallet medlem av Gol Rotary. Og bekreftet ved avslutningen av dagens møte at han 
takker ja til Jan Ove�s tilbud om nytt medlemsskap! 
På slutten av møtet fortalte Tor Olav Sviggum kort om Ål Videregående skole. De har et samarbeidsprosjekt med en skole i 
Belgia. Det planlegges studentutveksling mellom de to skolene. Og allerede neste uke skal Tor Olav og en lærerkollega til 
skolen i Belgia for å drøfte videre fremdrift. De skal der møte 35 seminardeltagere. Disse 35 bør, i tillegg til omfattende 
informasjon om skolen på Ål, få en velkomstgave hver. Forslaget er en fin Brusletto-kniv i lærslire. Ved akklamasjon ble det 
bestemt at Gol Rotary sponser disse 35 presangene.  
 
Einar Sillerud  
Referent  
 
Møtereferat 24. september 2012 
Møtedag: Mandag 24. september 2012  
Tilstede: 15 rotarianere + 2 gjesteforelesere.  
 
 
Foredrag om DEAF AID 
Foredragsholdere: Trond Kleppen og Marit Kollstadbråten, begge fra Ål. 
Trond Kleppen, medlem i Ål Rotary og tidligere med i Deaf Aid.  Marit Kollstadbråten, leder i Deaf Aid.  Trond holdt et kort 
innlegg, fortalte litt om organisasjonen generelt. Marit ga oss en detaljert og interessant redegjørelse av Deaf Aid. 
Oppsummering: 
DEAF AID er Hallingdals egen bistandsorganisasjon. Arbeidsområde er i hovedsak i Kenya. Har 3-års-avtale med Norad. 
DØVE I AFRIKA: Andelen døve i u-land i Afrika er relativt sett svært mye høyere enn i Europa. En hovedårsak er 
feilmedisinering. Og mange familier føler «skam», døve barn blir gjerne gjemt unna slik at ingen skal se eller oppdage dem. 
Mange blir slått, trakassert, voldtatt. Mørketallene er store. Overtro medfører fremdeles at mange familiefedre forlater familien 
når kona føder en døv unge � tror at det er «Gud�s straff for noe som kona har gjort i et tidligere liv». 
ROTARY PROSJEKT:  Alle Rotary-klubbene i Hallingdal er invitert med i et felles prosjekt, ledet av Ål Rotary. Målet er økt hjelp 
til unge døve analfabeter i regionen. Herunder både døveskoler og helsearbeide. Samarbeide er opprettet med lokal Rotary 
klubb «Tika» som har adresse i Murangaregionen i Kenya. SISCO (U.S. datafirma) er med på opplæringssiden. Nært 
samarbeide med kenyanske myndigheter. Til sammen kr 300.000,- ønskes samlet inn fra Rotaryklubbene i Hallingdal, hvorav Ål 
bidrar med kr 100.000. Rotary Foundation vil da trolig bidra med kr 200.000. Søknad sendes i 2012, mulig oppstart 2.kvartal 
2013. 
DEAF AID «RECORD»: I Kenya har Deaf Aid 30 �ansatte� hvorav de fleste på frivillig basis. Mange (unge) norske satser 
egne midler for å hjelpe til minimum 3 måneder i Kenya, noen har vært med i tre runder og vil gjerne ut igjen. Et stort pluss i 
CV�en for dem alle. To «grønne hus» er bygget, inneholder «tegnspråk»skole og helsestasjon. Hallingdal får sitt eget «grønt 
hus» i 2013. Ytterligere 130 barn på eksterne skoler blir støttet øknonomisk, de fleste får «Mikroforsikring» som gir dem gratis 
legehjelp. 130 nye faddere ønskes vervet. Mobil hørselsklinikk er opprettet, med to øre-nese-hals leger, som reiser rundt og 
behandler ca 100 døve/syke barn annen hver lørdag. 
Nytt IT/DATA-prosjekt er opprettet i Nairobi. 250 brukte pc�er er sendt fra Norge, samarbeide med SISCO som tilrettelegger 
datakurs for de døve. De fleste lærerne er også døve. Videre tilrettelegging for å komme ut i arbeidslivet etter endt kurs har blitt 
en suksess. Som nye arbeidsgivere sier; «de er dyktige, jobber hardt � og prater ikke i arbeidstiden» J 
DEAF AID i Hallingdal: Flere skoler samler inn julegaver til døve barn i Afrika. Bl.a. HÅP og BETEL (Nesbyen), HAVFRUEN 
BABY & SMÅBARN og BRUKTBUTIKK (Ål) yter solide bidrag. 
Døv jente fra Toto er hentet til Hallingdal, tar utdannelse til spesialpedagog, undervisning foregår på norsk. Satser på praksis i 
sitt hjemland. 
NYE SATSINGSOMRÅDE: Tanzania, Togo og Benin skal det satses på. På lengre sikt er ønskedrømmen å bygge et universitet 
for døve, i Kenya. 
En stor takk til Marit Kollstadbråten og Trond Kleppen for både sine store engasjement og for svært gode foredrag. 
Etter avsluttet foredrag diskuterte medlemmene mulighetene for hjelp og støtte til DEAF AID.  
 
Einar Sillerud  
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Møtereferat 2. oktober 2012 

 
Tilstede: Ca 40 rotarianere fra Nes, Gol og Ål Rotary klubber. Samt vertskapet på Torpomoen.  
BEDRIFTSBESØK i nybygg på TORPOMOEN 
Stort fremmøte fra de tre Rotary-klubbene. 
Lars Ivar Brattegard fortalte innledningsvis om nybygget og viste oss rundt i 1. og 2.etasje som er tatt i bruk. Bygget er på 
2.500m2 og har plass til ca 90 arbeidsplassser. Hittil har ca 40 kommet på plass, i 2015 regner de med «fullt hus». Bygget 
rommer i tillegg til mange kontorer og fin planløsning, også moderne fasiliteter som lesesal, kantine, auditorium og 
forskningssal. 
Firma som har leid seg inn: FOU-hagen (Ål kommune), iGlobalTracking, HallingForsk, El-Tilsynet, Utviklingssjukeheimen, 
Kvalitet & Sikkerhet, HAVA, Branntilsynet, Luftambulansen, Høyskolen i Buskerud. Langsiktig mål er å bygge opp et forsknings- 
og utviklingssenter med helseteknologi som hovedfokus. 
FOU-hagen; bedre navn «HallingForsk», var representert ved Are Fosse. Han ga oss en god innføring i hva HallingForsk står 
for, og om Papirbredden Innovasjon. Helseteknologi er viktigste satstingsområde; herunder både sektorene privat, bedrift, 
offentlige etater og sykehus. 
iGLOBAL TRACKING AS er et teknologiselskap med 5 ansatte som ledes av Tor-Jo Meyer. Vi ble samlet i auditoriumet og fikk 
en interessant gjennomgang. De har samkjørt teknologien i «Cloud computing» med lokalisering av egen mobil, og fått en 
NØDTJENESTE «Imedi24» som kan registreres på alle mobiltelefoner (smartphone/android). Grunnpakken til denne APP er 
gratis. Ved ulykke trenger bruker kun trykke på alarmknappen på sin mobilskjerm; da varsles både nødetat og familiemedlem, 
og posisjonen (worldwide!) oppgis automatisk. Utvikles også for døve/hørselshemmede.  «Imedi24» gir trygghet 24 timer i 
døgnet 365 dager i året! 
Registrering av brukerens «Helsejournal» hører med, nødetat får da automatisk tilgang til alle helsedata som brukeren har lagt 
inn.  Videre utvikles en rekke andre APP�er og tilleggstjenester. Eksempelvis iFire for brannvesenet som automatisk kan» se» 
hvor i en brennende bygning de brukere som har lastet ned APP�en befinner seg. Også om mobilen ikke skulle være påslått. 
iGLOBAL TRACKING har sterke avtalepartnere i Hjelp24, Telecomputing og Tarento AB. De er ferdig med produktutviklingen 
og pre-launch av NØDTJENESTEN «Imedi24». De har startet en åpen emisjon med mål om å skaffe inntil kr 6 mill i økt 
aksjekapital. Dette for å skaffe kapital til neste fase som er markedsføring. De ligger inne i de fleste iTunes worldwide. De er 
allerede etablert i Norge, Sverige, Tyskland, og skal snart satse også i UK, USA og Spania. Prospekt for emisjonen ble levert ut 
til interesserte etter møtet, det lokale næringsliv i Hallingdalen ønskes naturlig nok ekstra velkommen til å delta i emisjonen. 
KREATIV KOMPETANSE AS er produksjonsselskapet til iGLOBAL TRACKING. De produserer og designer APP�er for andre, 
utfører finanskonsultasjoner, samt lager/bygger opp spesielle databaser etter kunders ønske � eksempelvis alle sykehus, alle 
apotek mv. 
Aktuelle nettsteder:  www.iGlobalTracking.com; www.imedi24.com; www.kreativkompetanse.com  
 
Einar Sillerud  
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Møtereferat 8. oktober 2012 

 
President Jan Ove Wøllo og Distriktsguvernøren Arild Wilberg 

 
Tilstede: 19 rotarianere + distriksguvernøren.  
BESØK AV DISTRIKTSGUVERNØREN 
Mandag 8.oktober 2012 hadde vi gleden av å få besøk av distriktsguvernøren for D-2310; Arild Wilberg. 
Wilberg ga oss et interessant og svært inspirerende foredrag. Han fortalte innledningsvis kort fra sin bakgrunn innen det private 
næringsliv; fra bl.a. Tess AS og Sandum AS i Norge, samt flere års erfaring i USA og Sveits. 
Hans møte i San Diego med Rotary�s president Sakuji Tanaka har gjort stort inntrykk. Tanaka har utrettet enormt mye; med 
bakgrunn fra en fattig oppvekst, om hans brennende engasjement for omsorg, harmoni og hjelp i hver klubb�s lokalmiljø. Og 
om hans internasjonale «Peace through Service» som satsingsområde og mål i 2013. President Tanaka skal gjennomføre 3 
store fredsseminar i 2013, hvor bl.a. en rekke statsledere vil delta: med start i Berlin, derretter Honolulu, og siste seminar i 
Hiroshima. En rekkefølge med sterkt symbolsk preg. 
Arild Wilberg satte søkelyset på at Rotary er både en humanitær og en yrkesbasert organisasjon. Mange forbinder Rotary med 
humanitær hjelp. Men en bred forankring i mange yrkesgrupper gir sterk grobunn for å hjelpe andre. Både lokalt og 



internasjonalt. Nettopp den tillit og kjennskap våre 33.000 klubber nyter lokalt, var hovedårsak til at UNESCO, WHO og Bill 
Gates Foundation valgte nettopp Rotary som aktiv partner i bekjempelsen av polio. 
Verving av nye medlemmer er i søkelyset. Særlig i Europa hvor velstandssamfunnet og nye fritidstilbud medfører stagnasjon i 
vår medlemsmasse. I motsetning til i Afrika, Asia og Sør-Amerika hvor antall medlemmer øker kraftig. Viktige stikkord og 
spørsmål i verveprosessen bør være: Nye prosjekt, Engasjerte mennesker, Hvordan vi kan rekruttere, Hvem vi kan tiltrekke oss, 
Eksterne foredragsholdere, samt Kommunikasjon både internt og eksternt (herunder: lokalpressen, messer, samarbeide med 
egen kommune mv.). 
Wilberg kom oss også med mye smigrende ros til Gol Rotary. Vi gjør øyensynlig mye riktig hva gjelder både verving, aldersmix, 
yrkessammensetning, egne nettsider, samt engasjement og hjelp i lokalmiljøet. 
Viktige mål i 2013 skal være: Forutsigbart, Inkluderende, Nyskapende, Utfordrende. Flere detaljer om både Strategiplan og 
Aktivitetsplan oppfordres vi til å finne på www.rotary.no 
Avslutningsvis minnet guvernør Wilberg oss om Rotary�s 6 fokusområder: 

• Fredsarbeide og konfliktløsing 
• Sykdomsforebygging og behandling 
• Vann og sanitær 
• Morshjelp og barnehelse 
• Utdannelse på grunnivå og lesekyndighet 
• Utvikling av næringslivet på lokalt nivå 

Vi takker guvernør Wilberg for et svært godt foredrag.  
 
Einar Sillerud  
Referent  
 
Møtereferat 15. oktober 2012 
Tilstede 19 rotarianere 
BEDRIFTSBESØK I KINNEBERG-BYGGET, GOL. 
Torleif Kinneberg tok i mot oss og viste oss rundt i nybygget på Glitre. 
Kinneberg-bygget har blitt et praktfullt signalbygg nær den vestre innfarten til Gol. Med sin karakteristiske buede form, opplyste 
fasade og beliggenhet høyt i terrenget har bygningen satt en høy standard og blir et strålende eksempel for utbyggere i 
fremtiden. Også innvendig har Kinneberg og arkitekt Håkon Evenstad fra Dalen Arkitekter fått frem mange særegenheter. 
Planløsningen er god, og  buede former, mye glass og mange vinkler gjør den innvendige befaringen til en spennende 
opplevelse. 
Kinneberg er i ferd med å fylle kontorlokalene. Blant leietagerne er: Veidekke, BM Proff Hallingdal, Elektrikerservice, Hallingdal 
Renhold, Hallingdal Entreprenør, Gol Eiendominvest, Malermester Malvik, Evenstad Bygg, Kjøkkenforum Hallingdal, Hallingdal 
Bygginnkjøp. Man ser ut til å lykkes i å få et bredt mangfold hvor mange yrkesgrupper er representert. 
Størst inntrykk gjorde utstillingslokalene til BM Proff. De var simpelthen flotte! Og bredden i utstillingsobjekter var stor; fra enkle 
kjøkkenløsninger via storkjøkken, til hytteinnredninger og kontorløsninger i mange varianter. Noe for enhver smak � for både 
privatfolk og proffe håndverkere. Kinneberg innrømmet da også at starten har vært god. Kundene kommer fra hele Hallingdal, 
fra Røldal og fra Valdres. Markedsføringen skal likevel økes, bl.a. med mer utvendig skilting og belysning. 
Bygget er på hele 2.800m2. Fordelt over 3 etasjer hvorav de to øverste er forbeholdt kontorer. Nærmere 40 arbeidsplasser er 
foreløpig fyllt opp, noen flere er på vei inn i løpet av vinteren. Til sammen er cirka 40 mill. kr investert. Og oppvarming av hele 
bygget kommer fra jordvarme. Til sammen 11 hull ned til en dybde av ca 180 meter er boret i nærområdet. 
Vi takker Torleif Kinneberg for en hyggelig og spennende omvisning.  
 
Einar Sillerud  
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Møtereferat 22. oktober 2012 
Tilstede 20 rotarianere + gjesteforeleser.  
FOREDRAG VED MARGUNN BERGET KRISTIANSEN (Vinmonopolet) 
Margunn Berget Kristiansen er daglig leder av Vinmonopolet på Gol. Mandag 22.oktober var vi i Gol Rotary så heldige å få 
Margunn som gjesteforeleser. Det ble en intens og interessant time. Fyllt av historikk, daglige gjøremål, store krav til både seg 
selv og alle medarbeidere, og krydret med bilder fra Portugal. 
HISTORIKK 
Vinmonopolet har i perioden 1926-1996 hatt monopol på import og salg av vin, brennevin og andre alkoholvarer i Norge. Pr juni 
2012 var det til sammen 270 butikker i landet. Gol er plassert i «kategori 4» hvilket vil si at «vårt» Vinmonopol har 839 
forskjellige produkter og selger mellom 200.000 og 350.000 liter «alkoholenheter». Salget på Gol har en svakt nedadgående 
tendens, dels fordi salget til hotell- og restaurantnæringen har bortfalt, dels fordi nabokommuner som Nesbyen, Ål og (snart) 
Hemsedal har fått egne utsalg. I 2011 ble salget på 245.000 liter. 
KUNNSKAP 
Margunn ga oss utførlig innblikk i hvordan medarbeiderne tilegner seg den høye graden av produktkunnskap: 
·         Kompetansestige: Obligatorsk varefaglig utdannelse gjennom 7 + 14 brevkurs, flere samlinger, derretter utdypingskurs på 
spesialområder. 
·         Nyhetssmakinger: Vår og Høst stiller grossistene ut på store messer, inklusive kurs og testing av over 1.000 forskjellige 
merkevarer. 
·         Smakesmie: Foregår lokalt i Gol, spesialmeny lages og 6 utvalgte flasker testes for å finne den som passer best til 
nettopp dén maten. 
·         Eksterne prøvesmakinger: Grossister kommer til ett av hotellene på Gol, for både test av nyheter og utdypingskurs. 
·         Fokusområder: F.eks. Rhône, Bordeaux, Portugal mv, inklusive «Mat&Vin», Kviss mv. Hver ansatt tar gjerne for seg hvert 
sitt fokusområde. 
ÅRETS BUTIKK 
I 2011 ble Vinmonopolet på Gol kåret til ÅRETS BUTIKK! I hard konkurranse med over 260 butikker - og kravene var svært 
strenge: 



*25 alderskontroller; alle under 25 år skal spørres om leg. (selv om aldersgrensene er henholdsvis 18 og 20 år for 
vin/brennevin).  *6 mystery shopper.  *Produktivitetskrav målt i antall timeverk pr solgt liter.  *Omløpshastighet; varebytte 19 
ganger pr år.  *Utsolgt andel; max 6% av artiklene kan være utsolgt.  *Besøk av 5 direktører fra Hovedkontoret og 
fagforeningen.  *Innen 3 minutter skal ny kunde spørres om han/hun ønsker hjelp.  *Krav til hyggelige svar og «Hei igjen» fra 
kassabetjenten.  Resultatet har vært entydig: Gol har vært i finalen hele 5 av de 8 gangene konkurransen har vært avholdt! 
BEST PRAKSIS 
Avgjørende suksessfaktorer: Bruke tiden fornuftig, Lære av andre, Jobbe smart, Kundevennlig, Varefaglig kunnskap, Sosialt på 
arbeidsplassen, «De ansatte er til for kundene, ikke motsatt». 
Spesielt for Gol: Praktisk talt null(!) sykefravær, de går på jobb selv når man kan ha en «dårlig» dag, andre overtar da de 
tyngste løft. Stor grad av åpenhet. Sterk tilhørighet, man føler eierskap til jobben. 
PORTUGAL-TUR 
Som vinner av Årets Butikk 2011 ble premien en tur for alle de seks ansatte til Portugal! Turen gikk i begynnelsen av september 
2011, og var fyllt av reising og mye jobbing i form av messebesøk og produktsmaking. Kun én riktig fridag fikk de, det var mot 
slutten av turen i Lisboa. På jobb underveis ble det som vanlig ikke fortært alkohol, kun smaking og spytting! Resultatet ble 
svært lærerike dager. Og vi fikk se flotte bilder fra Porto, Malvedos og Lisboa. Fra vinslott, gamle museum, moderne 
produsenter, og fra de enorme vinområdene langs elven Duro. 
Tusen takk til Margunn for et enestående foredrag! 
Vi har lært oss at nå må vi stille langt flere spørsmål når vi neste gang er på Vinmonopolet. Skal vi lære mer, må vi ikke være 
redde for å stille selv «dumme» spørsmål.  
 
Einar Sillerud  
Referent  
 
Møtereferat 29. oktober 2012 
Tilstede 19 rotarianere + gjest.   
MØTE i GOL ROTARY 29.10.2012 
Ordinært medlemsmøte. Vi har en gjest fra Vestlandet; Arvid Kommandantvold, som har vært tidligere medlem i Gol Rotary 
innen han flyttet ut. 
Vi sørget i dag over Sten Markussen�s bortgang. Oddbjørn Viko ga oss et levende innblikk i Sten sitt liv og virke. Fra han var 
med på stiftelsen av Gol Rotary 2.1.1967, og fra sitt aktive engasjement  gjennom svært mange år. Ett minutts stillhet avsluttet 
en gripende stund. Oddbjørn vil legge en bårebukett fra Gol Rotary på båren. 
President Jan Ove Wøllo redegjorde for RYLA-invitasjon for 2013. Vi søker 1 eller 2 kandidater til RYLA-seminaret som finner 
sted 7. til 13.mars 2013 på Thon Hotel Vettre. Kandidatene skal være i alderen 18 til 30 år, være samfunnsengasjerte og gjerne 
inneha «lederemne». Vi oppfordres alle til aktivt å ta kontakt med rette folkog instanser, lete selv og gi beskjed til Aud Torill 
Sæbø om mulige kandidater. Søknadsfrist er satt til 31.01.2013. 
Rotary�s Tiltaksfond er et fond som delfinansierer forskjellige tiltak. Spennvidden er stor. Idéer ønskes drøftet på kommende 
Peismøte, og derretter rapporteres pr email til Håkon Bøygaard. 
3 minutts innlegg bør innføres. Særlig på møter uten annet markert program. De fleste tema er velkomne, komitélederne bes 
være pådrivere. 
Distriktskonferansen i Asker var en suksess på alle måter. Jan Ove var tilstede fredag og lørdag og melder om stort utbytte for 
de fremmøtte. De tre Asker-klubbene hadde regien for et svært godt arrangement. Distriktsguvernøren var møteleder, og kunne 
som vanlig overbringe hilsen fra Hans Majestet Kong Harald.  Åpningen var ved Svein Lyngnes (Skaugum Rotary). En svært 
pro-Rotary tale ble holdt av ordfører Trine Konradi; samarbeidet mellom kommunen og Rotary er særlig sterkt innen 
velferdstiltak og yrkesveiledning på de Videregående Skoler. Flere nordiske representanter var tilstede; fra Sverige, Danmark 
og resten av Norge. Rotary Foundation ble trukket frem som en merkesak. Vi vil få høre mer om det når Distriktets TRF-ledere 
møter oss på fellesseminaret på Solstad Hotell den 21.11.2012. Andre foredragsholdere som visste å trollbinde sitt publikum: 
Mats Uldal; terapeut, utdannet ved Idrettshøyskolen. Tidligere terapeut for flere toppidrettsutøvere. Nå aktiv innen 
«Tanketerapi». 
Gert Danielsen; første norske som fikk Rotary�s Verdensstudiestipend. En mann full av opplevelser. Fra to års studier i 
Buenos Aires, via fangenskap i Jemen til jobb i FN�s Utviklingsprogram. Hans engasjerende foredrag handlet om Empati og 
forståelse på verdensbasis. 
Helge Dietrichsson; er formann i NORFO, som er koordinerende organ for alle Rotaryklubber i Norge. Har bakgrunn som prest, 
og er god på bl.a. sosiale medier. 
Jan Ove melder om to innholdsrike og lærerike dager. Og anbefaler alle i Gol Rotary å være deltagere ved Distriktskonferansen 
i Oslo neste år.  
 
Einar Sillerud  
Referent  
 
Møtereferat 5. november 2012 
Tilstede:  17 rotarianere. 
 
Jan Ove Wøllo redegjorde for de kommende møtedager. 
Deriblant Peismøte mandag 12.11, hvor vi bør diskutere «Ungdomsutveksling 2014-15: JA/NEI?». 
Videre onsdag(!) 21.11 hvor det er fellesmøte for hele Rotary Hallingdal på Solstad Hotell. Et håp om at alle møter der. 
3 MINUTTERS v/ Ove Thorshaug: 
Ove har satt seg grundig inn i de forskjellige festivaler både i Hallingdal og i Valdresregionen. Hvilket kom godt med sist helg da 
Rakafiskfestivalen på Fagernes gikk av stabelen. Ove var ansvarlig guide for et reisefølge med buss t/r Storefjell. Her er i 
kortversjon noe av lærdommen som Ove lot oss nyte godt av: 
* Rakfisken er kjent helt siden 1348. Svartedauen kom i 1349, men vi får anta at det ikke var noen sammenheng mellom de to. 
* Ordet «rakfisk» betyr egentlig «rå fisk». 
* Norsk Rakfiskfestival har pågått kontinuerlig i cirka 25 år. 



* Festivalen er en årlig folkefest/matfestival med mer enn 25 000 deltagere. Og brorparten er folk over 50 år, barnefamilier 
glimrer med sitt fravær� 
* Med utstillinger, smaksprøver, kåringer, underholdning og konserter. 
* I år var Dum Dum Boys det store trekkplasteret; i storteltet lørdag kveld. 
* Cashless betalingssystem; et elektronisk bongkort-system for å handle mat og drikke under festivalen. «Smart» at folk kjøper 
et kort til kr 1.000,- og kanskje glemmer å cashe inn igjen det som ikke er brukt opp(?)� 
* Norske kvalitetsprodukter innen mat og håndverk utstilles og selges. Dvs ikke tillatt med artikler produsert i andre land! 
* 3 store telt, og svært mange små. 
* Festivalen omsetter for nær 40 mill kr hver år. 
* Deriblant 40 tonn rakfisk! 
* Og veldig mye god, kortreist mat. Og mye akevitt. Tross stort konsum av edle dråper, svært få åpenbart fulle folk. De store 
matmengdene har nok noe av æren. 
* Norsk Rakfiskfestival As er arrangør. Med Håvard Halvorsen, sønn av ordfører�n, i spissen. Med reklamehjelp fra bl.a. 
Kreativ Strek. Arrangementskomitéen legger ned et omfattende arbeide og har et godt og gjennomarbeidet konsept. Ett 
eksempel er organisering av de mange busser som frakter inn tilreisende fra svært mange nabokommuner i både Oppland og 
Buskerud. Og fullt opp av andre detaljer som skaper suksess og økt omsetning hvert år. I sannhet mange idéer som også 
Fårefestivalen på Gol kunne dra nytte av? 
 Etter en lang lørdag på Fagernes gikk turen tilbake til Storefjell for Ove og hans «gjeng». Med underholdningsansvar for 19 
damer og 1 kar så hadde vel han Ove nok å henge fingrene i � både på veien og på Storefjell� 
 ASYLMOTTAK PÅ GOL? v/ Randi Skredegård: 
Randi viste til lørdagens Hallingdølen. Førstesideoppslag om mulig asylmottak i Gol Apartement fra desember 2012! 
Fordeler for kommunen ved økte inntekter, kanskje også netto tilgang på nye arbeidsplasser. 
Randi ga dog en annen beskrivelse. Bortfallet av varme senger blir enormt; både Eidsgaard, Torsteins Motel, og nå også Gol 
Apartement, vil til sammen bety at Gol sentrum mister 280 varme senger. Per�s Hotell sitter igjen med kun 580 senger, og det 
er for lite i pressperioder og når de største kundene kommer. Eksempelvis vil det bety at hotellet mister Kartellkonferansen som 
vært år har betydd svært mye i antall gjester og omsetning. Sannsynligvis vil flere store arrangement falle bort. Dette får 
negative ringvirkninger også for butikkene i Gol sentrum. Videre vil asylsøkere bosatt i sentrum bringe med seg 
konfliktsituasjoner, samt økt omfang av butikktyverier. 
Pers Resort ved Torbjørn og Arve Rustberggard, som eier Gol Apartement,  søker naturlig nok å tjene penger. Og en avtale om 
asylmottak i sentrum vil gi langsiktig, sikker inntekt. 
 Saken er ikke avgjort. Et innlegg med motargumenter og debatt kommer i Hallingdølen en av de nærmeste dager. Videre må 
kommunen ta stilling til om de vil gi nødvendig bruksendring. Hvis de sier nei til bruksendring, vil trolig saken bli oversendt til 
Fylkesrådmannen. Og i siste instans må UDI eventuelt godkjenne Gol Apartement som asylmottak � hvor uteområdet i hvert 
fall ikke er ideelt for barnefamilier.  
Avslutningsvis var det flere på møtet som mente at et asylmottak kunne være bra for kommunen. Men ikke i sentrum av Gol. 
Forslag som Solseter og nedlagte Sanderstølen Hotell ble trukket frem som bedre alternative lokaliseringer.  
 
Einar Sillerud  
Referent  
 
Møtereferat 21. november 2012 
Tilstede:  8 fra Gol Rotary Klubb + cirka 20 rotarianere fra resten av Hallingdal. 
Distrikt 2310 sitt årlige TRF-SEMINAR. 
Denne gang på Solstad Hotell. 
Fellesarrangement for region 7, dvs Nes, Gol, Ål, Geilo Rotary klubber. 
Seminaret ble ledet av: 
·         Sverre Øverland, DRFC (fra Kolsås Rotary) 
·         Trygve Siqueland Knudsen, GRANTS (fra Sandvika Rotary) 
·         Sverre Bjønnes, FVP (opplæring i ny søkeprosess) 
De tre seminarlederne ga oss en bred innføring om The Rotary Foundation (TRF). 
Herunder hvilke muligheter som finnes av finansieringsstøtte og kortfattet info om planlegging og søknad om støtte for 
prosjekter. 
Timingen for innføring i TRF er god. I region 7 samarbeider vi nå om prosjekt «DEAF AID» i Kenya. Ål Rotary Klubb har knyttet 
kontakter med lokal Rotary Klubb i Kenya og Ål Rotary vil således være ledende i planleggings- og søknadsprosessen. De 
andre tre klubbene i Hallingdal vil være med som partnere og støtte prosjektet økonomisk. 
Sverre Øverland ga oss bakgrunnsinfo. Han fortalte om TRF�s hovedoppgave som er å aktivere klubbene lokalt til å starte 
prosjekter i regi av TRF, enten lokalt eller globalt. 
TRF har hatt en sterk utvikling siden begynnelsen i 1906; ble omdannet til Stiftelse i 1928, fikk sterk vekst fra 1947 («ny giv» 
etter krigen), og i 2010 ble Future Vision Plan (FVP) innledet. TRF hadde i 2010-11 et budsjett tilsvarende NOK 1,2 mrd. Ekstra 
gledelig er at kun 3% av innsamlede midler går til administrasjon og 9,1% til «Fund raising». 
TRF har 4 fond: 
*Annual Program Fund. Avtalegiro, alle oppfordres til å opprette autogiro med kr 50 eller 100 pr måned. 
*End Polio Now. Kampanje hvor i siste periode Bill Gates lovet USD 200 mill hvis Rotary kunne samle inn minst tilsvarende 
sum. Rotary passerte USD 220 mill i perioden. 
*Rotary Center Studies in Peach & Conflict Resolution. 60 stipendiater til to-årig masterstudie i Australia, ytterligere 50 andre 
stipendiater. 
*The Permanent Fund. 
«Polio Plus» og «End Polio» har, i samarbeide med bl.a. WHO, vært en suksess. Siden lansering av PolioPlus programmet har 
antall land hvor det er registrert polio blitt redusert fra 125 land (1985) til 4 land (2006). I dag finnes polio bare i Afganistan, 
India, Pakistan og Nigeria. Eksempler på resultat av vaksineprogrammet: fra 400.000 tilfelle av polio i 1985 � 650 tilfelle i 2011 
� til 181 tilfelle i 2012. 
Trygve Siqueland Knudsen ga en innføring om «Matching Grant». At den enkelte klubb�s bidrag matches fra TRF og/eller 
Distriktet. Slik at sluttresultatet kan bli både to og tre ganger mer enn hva klubben opprinnelig bidro med. To typer økonomiske 



tilskudd kan det søkes om: distrikts tilskudd og globalt tilskudd. TRF og Matching Grant oppmuntrer til samarbeide � både 
lokalt og over landegrensene. 
Future Vision Plan (FVP) er navnet på den nye modellen for å søke støtte for klubber i gjennomføringen av sine prosjekter. 
Sverre Bjønnes er her sentral i opplæringsprosessen. Future Vision betyr en enklere måte å finansiere prosjektene på. 
Opplæring av komitéer og TRF-ansvarlige bør skje i løpet av våren 2013. Sammendrag av skriftlig informasjon ble delt ut på 
møtet; «Klubb kvalifisering» og «Future Vision», begge på norsk. For fordypning anbefales nettsidene: www.rotary.org + 
member access. Det nye søknadssystemet skal tre i kraft fra juli 2013. 
Rotary�s Fokusområder ble omtalt. Et prosjekt må defineres inn under ett av de fokusområdene: 
*Fred og konflikt forebygging/-løsning 
*Sykdomsforebygging og behandling 
*Vann og sanitær 
*Barne- og mødrehelse 
*Grunnutdanning og leseferdighet 
*Økonomi- og samfunnsutvikling 
Vi ser med spenning frem til vårt prosjekt «DEAF AID» - både hva gjelder søknadsprosess og resultat.  
 
Einar Sillerud  
Referent  
 
Møtereferat 26. november 2012 
Tilstede:  14 rotarianere 
Bedriftsbesøk hos Gol Auto 
Vi ble tatt vel i mot av daglig leder Arnfinn Rustberggard, Reidar Sviggum og Håkon Bøygaard. 
Hovedformål for besøket var presentasjon av den nye el-bilen Nissan Leaf. 
Reidar ga oss en bred innføring generelt om el-bil-markedet, avgiftssystemet, og sammenligninger med bensin- og dieselbiler. 
Samt en grundigere presentasjon av den nye el-bilen. 
 Et kort sammendrag av Nissan Leaf: 
*Årets bil i Europa i 2011. *Frontmontert elektrisk motor og forhjulsdrift. *Vekselstrømsmotor som yter 80 kW og har et 
dreiemoment på 280 Nm. *Topphastighet på ca 150 km/t. *Rekkevidde på 175 km mellom ladingene. *Batteripakke som lader 
både ved vanlig bremsing og kjøring på gir i nedoverbakke. *Standardutstyr som air conditioning, navigasjon, parkeringskamera 
og avanserte IT- og kommunikasjonssystemer. *Oppvarmet ratt og oppvarmede seter både foran og bak. *Fjernstyring av bl.a. 
varmeapparatet eller kjøling av kupeen ved hjelp av mobiltelefon eller PC. 
På plussiden kommer også at Nissan Leaf har null CO2-utslipp, lave avgifter til staten gjør den prisgunstig (fra kr 263.900,-), 
årsavgift kun kr 400,- og er gratis å parkere. Likeledes er bruk av ferger, tunneler og bompengepasseringer gratis. Gol Auto har 
opplevd stor interesse og etterspørsel etter den nye el-bilen. De har levert hele 45 eksemplarer av Nissan Leaf siden 
introduksjonen i 2011. 
Prøvekjøring ble det også anledning til. Og bilen er en drøm å kjøre! Selvsagt helt lydløs, svært godt veigrep, og akselerasjon 
nesten som en sportsbil. Kan varmt anbefales både til bykjøring og for lengre etapper, ladestasjoner er det i ferd med å bli i alle 
kommuner i Norge.  
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